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Protokół nr XIII 

Rady Gminy Bralin 

z dnia 7 listopada 2011 roku. 

 

 

Porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy Bralin. 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uchwalenie porządku obrad.                                                                                                                          

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.                                                                                                              

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 
sesji. 

5. Podjęcie uchwały w prawie zmian w budżecie gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 dt żyta przyjmowanej, jako 
podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2012. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 
rok 2012. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobów mienia komunalnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom położonym w Bralinie. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VI/31/2011 Rady Gminy Bralin z dnia 7 marca 2011 
roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 
2009-2018. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

14.Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie posiedzenia.         

 

Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

       Otwarcia posiedzenia o godzinie 15.00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i stwierdził, 
że obecnych jest 15 na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prawa 
obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Ponadto w sesji udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, zastępca wójta Robert Kieruzal, skarbnik 
Grażyna Mosch, radni powiatowi: Piotr Hołoś i Zenon Kasprzak oraz sołtysi i mieszkańcy z terenu 
gminy Bralin oraz media. 
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Pkt 2) Ustalenie porządku obrad. 

 

      Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XIII sesji. 

Z programu wykreślono punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie powołania Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej z uwagi na fakt, iż kierownik GOPS oczekuje na opinię prawną i 
konsultację prawną WOKiSS w sprawie projektu.  

Rada porządek obrad po zmianach przyjęła jednogłośnie. 

 

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

      Protokół z poprzedniej sesji kontrolowali radni Jacek Kuropka i Roman Lemanik. 

 Kontrolujący nie wnieśli uwag do treści protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych.  

Rada protokół Nr XII przyjęła jednogłośnie. 

 

Pkt 4) Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas poprzedniej sesji. 

 

      Wójt przedstawił zebranym sprawozdanie z działalności międzysesyjnej oraz z realizacji 
uchwał podjętych na poprzedniej sesji.  
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
W odniesieniu do uchwały podjętej w sprawie wyboru ławnika należy wyjaśnić, że Sąd 
Rejonowy w Kępnie odesłał nam dokumenty na ławnika z przyczyn formalnych.  
W maju bieżącego roku otrzymaliśmy od prezesa sądu informację o konieczności ogłoszenia 
wyborów na ławnika. Gmina nabór ogłosiła 7 czerwca na postawie obowiązujących przepisów. 9 
czerwca uległo zmianie rozporządzenie a 14 czerwca weszła w życie zmiana ustawy o sądach 
powszechnych. Zmiana przepisów nastąpiła jednakże już po ogłoszeniu przez radę naboru na 
funkcję ławnika. W międzyczasie wpłynęło stanowisko Ministra Sprawiedliwości, że dokumenty 
złożone pod rządami dotychczasowych przepisów powinny być uznawane za prawidłowe 
niezależnie od tego, jaką datą zostały opatrzone i chociaż wybory będą się odbywać według 
nowych regulacji prawnych gminy nie powinny żądać od kandydatów uzupełnienia 
dokumentów. Uchwała rady nie została uchylona, ale prezes sądu nie powołał wybranej osoby, 
jako ławnika.  
W załączeniu pismo z Sądu Rejonowego w Kępnie oraz odpowiedź skierowana do Pani Grażyny 
Binienda. 
 
Wójt przedstawił radzie sprawozdanie z przeprowadzonych w okresie międzysesyjnym spotkań i 
konsultacji: 
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27 września – w Kaliszu spotkanie z konserwator zabytków dotyczące remontu drogi na Pólko 
oraz zaopiniowania studium zagospodarowania przestrzennego, 
28 – 29 września – wyjazd szkoleniowy do Rosnówka, 
30 września – podpisanie umowy z KPDM na przebudowę drogi Nosale – Działosze, 
3 października – spotkanie z prezesem KPDM w sprawie przyspieszenia inwestycji przebudowy 
rynku i ulicy 3 Maja oraz udział w zebraniu rady sołeckiej w Nowej Wsi Książęcej, 
4 października – spotkanie z mieszkańcem w sprawie udrożnienia drogi topolowej prowadzącej 
do łąk i spotkanie z inwestorem - dzierżawcą „Piramidy”, 
5 października – udział w obchodach Dnia Seniora, spotkanie z przedstawicielami PZERiI, 
7 października - spotkanie z Powiatowym Komendantem Państwowej Straży Pożarnej, 
podsumowanie akcji „Sprzątanie świata”, spotkanie z nowym prezesem spółki „Inwestor”, 
spotkanie z mieszkańcem w sprawie przedłużenia dzierżawy działki, 
10 października - w Warszawie odbiór wyróżnienia od Klubu Gaja za zorganizowanie Święta 
Drzewa, 
11 października - w Mnichowicach udział w odsłonięciu kamienia z tablicą upamiętniającą 
postać Antoniego Gabriela, 
12 października - udział wraz z zastępcą wójta w spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim w sprawie 
dofinansowania inwestycji rynku i 3 Maja udało się pozyskać środki w wysokości 50% kosztów 
kwalifikowanych, udział w zebraniu wiejskim w Goli, 
13 października – spotkanie z Panią sołtys i przedstawicielami rady sołeckiej sołectwa Chojęcin, 
spotkanie z pracownikami oświaty z okazji Dnia Edukacji, 
14 października – spotkanie z wykonawcami inwestycji (rynek, ul. 3 Maja) omówienie 
harmonogramu prac, 
17 października – udział w posiedzeniu komisji oświaty, udział w podsumowaniu gminnego 
konkursu promującego segregację śmieci i recykling, 
18 października – podsumowanie projektów zatrudnienia PUP, 
19 października – obchody 100 rocznicy urodzin, spotkanie z okazji Dnia Seniora w Bralinie, 
20 października – obchody Dnia Seniora w Nowej Wsi Książęcej, 
21 października – udział w obchodach Dnia Budowlańca, 
24 października –  kolejne spotkanie z dzierżawcą „Piramidy”, spotkanie z przedstawicielami 
firmy „Budonis”, posiedzenie komisji budżetowej, 
25 października – spotkanie z senator elekt Andżeliką Możdżanowską, udział wraz z 
kierownikiem USC w jubileuszu małżeństwa, udział w ślubowaniu uczniów klas I szkoły 
podstawowej, 
27 października – udzielenie wywiadu do Tygodnika Kępińskiego, udział w jubileuszu 60 -lecia 
pożycia małżeńskiego, 
31 października – udział w debacie przedsesyjnej, 
3 listopada – udział w walnym zgromadzeniu spółki „Inwestor”. 
Odnośnie spotkania udziałowców spółki „Inwestor” wójt dodał, że dwa miesiące temu został 
powołany nowy prezes, który prężnie przystąpił do działania, przedstawił zebranym 
sprawozdanie z dotychczasowych działań i przekazał informację, że najprawdopodobniej nie 
uda się w tym roku podpisać umowy na inżyniera kontraktu. Jeśli idzie o projekt budowy 
zakładu zagospodarowania odpadów w związku ze zmianą obowiązujących przepisów 
dokument został przeanalizowany i dostosowany do nowych regulacji.  
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Do czerwca przyszłego roku województwo musi przystąpić do Aktualizacji Wojewódzkiego Planu 
Gospodarki Odpadami. W aktualizacjach muszą być uwzględnione pewne aglomeracje, wójt 
sądzi, że nasze składowisko będzie w nim jeszcze ujęte. 
Sekretarz Zbigniew Łatka i Małgorzata Krzak zajmująca się sprawami ochrony środowiska 3 
listopada uczestniczyli w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu w sprawie 
gminnego składowiska w Nowej Wsi Książęcej prowadzący spotkanie wyrazili nadzieję, że 
powstanie zakład zagospodarowania odpadów. 
4 listopada – spotkanie z prezesem spółki „Inwestor” dotyczące omówienia spraw bieżących, 
spotkanie z wójt Gminy Perzów, udział w jubileuszu 60 lecia małżeństwa, 
7 listopada – odprawa w związku z prowadzoną inwestycją drogową rynek i ul. 3Maja, 
spotkanie z firmą Pana Wolanina przygotowującą studium zagospodarowania przestrzennego. 
Dokument jest już w ostatnim etapie tworzenia gdyż gmina otrzymała już wszystkie wymagane 
opinie na temat studium. Rozmowa dotyczyła konieczności uwzględniania zgłoszonych do 
studium uwag, najwięcej uwag ma konserwator zabytków, dlatego na obecną chwilę opinia ta 
jest negatywna, ale wójt powiedział, że chciałby doprowadzić do sytuacji, kiedy konserwator 
zabytków pozytywnie zaopiniuje studium, wkrótce należy oczekiwać informacji w prasie, że 
studium zostało wyłożone do wglądu publicznego i konsultacji społecznych.  
7 listopada - spotkanie z przedstawicielami spółki „Medica” dotyczące ośrodka zdrowia pojęto 
pewne zobowiązania. 
 
> Jan Leśniarek zapytał, czy nie można złożyć zażalenia na decyzję prezesa sądu w sprawie 
niepowołania ławnika? 
>  Wójt odpowiedział, że uchwała została podjęta zgodnie z procedurą a prezes sądu nie 
powołał wybranej przez radę kandydatki nie ma w tym przypadku żadnej drogi prawnej żeby 
kwestionować słuszność decyzji podjętej przez prezesa sądu. 
 
Pkt 5) Podjęcie uchwały w prawie zmian w budżecie gminy. 

 

Dokonano następujących zmian w budżecie gminy: 

1. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
101.490,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń rodzinnych wraz z obsługą oraz 
zwiększono plan wydatków o kwotę 98.490,00 zł i kwotę 2.000,00 zł – z przeznaczeniem na 
zadanie zlecone gminie. 

2. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
116.081,00 zł z przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych jest to zadanie 
zlecone gminie.  

3. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
7.541,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o 
charakterze socjalnym. 

4. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
4.000,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków w wysokości 250,00 zł miesięcznie na 
pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy realizującego pracę 
socjalną w środowisku w roku 2011 r.  



5 

 

5. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
1.400,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji programu "pomoc państwa w 
zakresie dożywiania”.  

6. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
200,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 
pobierające niektóre świadczenia wypłacane z pomocy społecznej. 

7. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę 
1.411,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych ponadto zmniejsza się 
plan dotacji celowej o kwotę 3.500,00 zł, przez co o tę kwotę zostaje zmniejszony plan 
wydatków. 

8. Dokonuje się podziału wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 ustawy o 
finansach publicznych w kwocie 243.000,00 zł: 

Kwotę 113 000, 00 zł przeznacza się za zwiększenie planu wydatków zadania inwestycyjnego 
„Przebudowa ulicy 3-go Maja i ul. Rynek w Bralinie ".  

Zadanie inwestycyjne pn" Przebudowa ulicy 3Maja i ul. Rynek w Bralinie było ujęte w budżecie 
Gminy Bralin, jako zadanie 3- letnie a w związku z przeprowadzonym postępowaniem 
przetargowym wartość inwestycji spadła, a umowa z wykonawcą przewiduje w 2011 większy 
zakres robót. 

Kwotę 130.000,00 zł przeznacza się na zwiększenie wkładów pieniężnych w spółce „Inwestor - 
Kępno”. 

W związku z przystąpieniem przez Gminę Bralin do spółki zabezpiecza się w budżecie gminy 
środki na wniesienie do niej udziałów. „Inwestor” powstał w ramach porozumienia 
międzygminnego, działa na terenie dwóch województw Dolnośląskiego i Wielkopolskiego i 
obsługuje trzynaście gmin. Zadaniem spółki jest realizacja inwestycji pod nazwą " Budowa 
Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Olszowej. 

> Wójt dodał, że przystępując do spółki „Inwestor” liczył się z koniecznością wnoszenia na 
budowę zakładu zagospodarowania odpadów udziałów gdyż dofinansowanie ponad 70 
milionowej inwestycji wynosi około 50 milionów resztę muszą wnieść udziałowcy. 

> Skarbnik nadmieniła, że środki w postaci udziałów zostaną spółce przekazane po podjęciu 
przez radę stosownej uchwały. 

9. Zwiększa się dochody budżetu gminy z tytułu wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych o kwotę 20.027,00 zł i przeznacza na wydatki związane z przeciwdziałaniem 
alkoholizmowi w tym działalność świetlicy profilaktyczno - środowiskowej w Bralinie. 

10. Dokonuje się przeniesień pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w tym: 

z przeznaczeniem na zakup energii dla SUW Bralin i Nowa Wieś Książęca, na wydatki związane z 
przeglądem budynków komunalnych, na uiszczenie kosztów postępowania sądowego, zakup 
energii, dotację dla Gminy Kępno za dzieci uczęszczające do niepublicznego przedszkola, na 
wkład własny dofinansowanie do pomocy materialnej dla uczniów, na zakup energii na 
oczyszczalnię ścieków i składowisko odpadów oraz na zakup usług pozostałych dot. składowiska 
odpadów komunalnych i na wydatki w ramach promocji gminy. 
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W związku z brakiem pytań do projektu uchwały przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/58/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na 

lata 2011 – 2020. 

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 2011- 2020 wynikają z faktu 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2011 rok w zakresie zwiększenia łącznej kwoty 
dochodów do kwoty 17.592.616,41 zł, dochodów bieżących do kwoty 14.647.444,41 zł, 
wydatków bieżących bez odsetek do kwoty 14.127.429,21 zł i zmniejszenia kwoty wydatków 
bieżących na wynagrodzenia i składki od nich naliczane do kwoty 

 6.866.193,07 zł a także zwiększenia wydatków majątkowych do kwoty 4.114.011,78 zł, 
zwiększenia przychodów budżetu do kwoty 3.974.448,03 zł i deficytu budżety do kwoty 
848.824,58 zł 

Szczegółowo zmiany zostały opisane w załącznikach do zmiany WPF. 

Pytań do uchwały nie zgłoszono, więc przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 2011 – 2020. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/59/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1 dt żyta przyjmowanej, 

jako podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego. 

Podstawą wymiaru podatku rolnego jest średnia cena skupu żyta za pierwsze trzy kwartały roku 
poprzedzającego rok podatkowy. Cena ta jest corocznie ogłaszana na podstawie komunikatu 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej 
„Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału.  

19 października 2011 roku Prezes GUS ogłosił średnią cenę skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2011 r. w wysokości 74, 18 zł za 1 dt. 

    Zgodnie z ustawą o podatku rolnym rady gmin są uprawnione do obniżenia cen skupu 
przyjmowanych, jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy. 

Uwzględniając trudną sytuację producentów rolnych rada gminy zasięgnęła opinię 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej proponując obniżenie ceny skupu 1 dt żyta przyjmowanej jako 
podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego na obszarze gminy do kwoty 59,9 zł za 1 dt. 

 

> Przewodniczący rady odczytał zebranym pozytywną opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej.  

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu 1 q żyta przyjmowanej, jako podstawę do obliczenia stawki podatku rolnego. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  

Uchwała Nr XIII/60/2011 została przyjęta przy dwóch głosach przeciwnych. 

 

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2012. 

      Rada Gminy jest uprawniona do określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, z 
tym, że podatek ten nie może przekroczyć rocznie górnych stawek określonych w ustawie. 

Podczas posiedzenia komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz podczas debaty 
przedsesyjnej rada przeanalizowała wysokość stawek ustawowych i zaproponowała obniżenie 
części stawek podatkowych mając na uwadze sytuację ekonomiczną mieszkańców a także 
potrzeby gminy w związku z prowadzonymi i planowanymi zadaniami inwestycyjnymi. 

> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia stawek podatku 
od nieruchomości na rok 2012. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/61/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2012. 

     Do kompetencji rady gminy należy określenie wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych przy uwzględnieniu między innymi rodzaju środka transportowego, 
dopuszczalnej masy całkowitej pojazdów lub zespołów pojazdów, nacisku na osie czy liczby 
miejsc siedzących w przypadku autobusów. 

Rada zaproponowała wysokość opłat lokalnych z uwzględnieniem minimalnych i maksymalnych 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2012 roku, ogłoszonych w obwieszczeniach 
Ministra Finansów i opublikowanych w Monitorze Polskim. 

 

> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych na rok 2012. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/62/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobów mienia 

komunalnego. 
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Dotychczas dojazd do pól położonych na północ od miejscowości Tabor Mały oraz do części tej 
miejscowości zwanej „Najdki”, realizowany był drogą gminną położoną na działce nr 81 obrębu 
Tabor Mały. Wymieniona droga jest zbyt wąska do przejazdu nowoczesnego sprzętu rolniczego i 
innych pojazdów o większych gabarytach, np. pługu śnieżnego i ze względu na bliską zabudowę 
zagrodową nie ma możliwości jej poszerzenia.  

Wobec powyższego powstała konieczność wytyczenia nowej drogi gminnej o odpowiednich 
parametrach, dlatego podpisano protokół uzgodnień z osobami prywatnymi, które wyraziły 
zgodę na odsprzedanie Gminie Bralin część posiadanej działki z przeznaczeniem na drogę 
gminną.  

 

> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie do zasobów mienia komunalnego. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/63/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom położonym w Bralinie. 

 

W związku z rozwojem budownictwa w Bralinie zaistniała konieczność nadania niektórym 
drogom oficjalnych nazw urzędowych, dlatego członkowie komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu zgodnie z obowiązującym prawem lokalnym złożyli wniosek o nadanie stosownych 
nazw i zaproponowali dla działki nr 428 oraz 593 obrębu Bralin nazwę „ulica Jabłonkowa” a dla 
działki nr 191 oraz 32 obrębu Bralin nazwę ulica „ Na Dawidkę”, następnie wniosek został 
zaopiniowany przez komisję Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, która przychyliła się 
do nazw ulicy Jabłonkowa twierdząc, że określenie to od wielu lat funkcjonuje w świadomości 
mieszkańców, nazwa stała się ogólnie znana. Natomiast, jeśli idzie o drugą nazwę proponują 
nazwać ją z uwagi na fakt, iż droga biegnie wśród łąk ulicą Łąkową i do tej nazwy przychyliła się 
większość radnych. 

 

Przewodniczący rady odczytał zebranym pozytywną opinię starosty kępińskiego w sprawie 
nadania nazw ulicom położonym na działkach będących własnością Skarbu Państwa, których 
administratorem jest starosta. 

Treść opinii w załączeniu. 

> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 
położonym w Bralinie 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/64/2011 została przyjęta jednogłośnie. 
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Pkt 12) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VI/31/2011 Rady Gminy Bralin z dnia 7 

marca 2011 roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego na lata 2009-2018. 

Jednolity tekst „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009-2018” jest zbiorem projektów 
inwestycyjnych przewidzianych do realizacji przez gminę w okresie 10 lat, dlatego zdarza się, że 
trzeba go dostosowywać do istniejących potrzeb inwestycyjnych gminy lub uwzględniać 
możliwości pozyskania środków zewnętrznych na realizację planowanych zadań. W niniejszej 
uchwale proponuje się dokonać korekty punktu 20 dokumentu polegającej na zmianie nazwy 
zadania oraz okresu realizacji zadania z wieloletniego na jednoroczny.  

> Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę Nr VI/31/2011 

Rady Gminy Bralin z dnia 7 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego 

Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2009-2018. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała Nr XIII/65/2011 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

SKREŚLONY. 

 

Pkt 14) Wolne głosy i wnioski. 

> Mieszkaniec Stanisław Górecki stwierdził, że drogi są zaniedbane, przejść przez nie można i 
trzeba coś z tym zrobić. 

> Wójt odpowiedział, że rozumie, iż mowa o drodze krajowej nr 8, na której jest bardzo duże 
natężenie ruchu. Wójt dodał, że dowiadywał się w Nadleśnictwie Syców, kiedy z perspektywy 
leśników rozpocznie się wycinka lasu pod węzeł Bralin i usłyszał, że nieprzekraczalnym 
terminem zakończenia prac jest koniec lutego 2012. Na chwilę obecną nie ma jeszcze zgody 
wojewody na realizację inwestycji z uwagi na zmianę decyzji środowiskowej. 

Wójt dodał, że ma świadomość, iż ruch na ósemce jest bardzo duży a w związku z prowadzoną 
inwestycją na obwodnicy Sycowa sytuacja uległa jeszcze pogorszeniu, dochodzi do wypadków, 
ma tylko nadzieję, że decydenci nie wycofają się z inwestycji trasy S 8 i w końcu nastąpi 
poprawa. 

> Robert Gogol podziękował radnym powiatowym, że na jego interwencję naprawiono drogę w 
Mnichowicach i zlikwidowano dziury w okolicy przystanku autobusowego, chociaż jak stwierdził 
- nie całkiem! Radny powiedział, że zwracał się do wicestarosty Ryszarda Dachowskiego w 
sprawie budowy chodnika przed salą Domu Ludowego w Mnichowicach na chwilę obecną 
zrobiono dwa podjazdy, dobre i to - dodał radny - ale ma nadzieję, że w przyszłym roku 
budżetowym powiat inwestycję dokończy i wybuduje 30 m wnioskowanego chodnika. 

> Andrzej Kucharski zwrócił się do wójta z zapytaniem czy rozmawiał z rolnikiem w sprawie 
sprzedaży działek na ulicy Jabłonkowej. Sugeruje żeby zblokować inwestycję poprzez 
uchwalenie planu miejscowego. 
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> Wójt powiedział, że po debacie nie doszło do spotkania z właścicielem działek ale sprawa 
została szczegółowo omówiona z firmą urbanistyczną Pana Wolanina przygotowującego dla 
gminy studium, w wyniku przeprowadzonych uzgodnień wójt podpisał decyzję o zawieszeniu na 
okres 9 miesięcy postępowania o podział działek. W ciągu 2 miesięcy trzeba podjąć uchwałę w 
sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego na tę nieruchomość. Być może 
znajdzie się ten punkt na najbliższej sesji. 

> Jan Leśniarek podziękował radnym powiatowym za przedstawienie na posiedzeniu rady 
powiatu zagadnienia dotyczącego tomografu komputerowego i dodał, że odbyło się pierwsze 
posiedzenie społecznego komitetu ZOZ w Kępnie. Radny powiedział, że tomograf jest ogólnie 
dostępny za odpłatnością a szpital oczekuje na podpisanie umowy z NFZ. Szacuje się wykonanie 
od 80 -120 badań miesięcznie koszt badania wynosi od 150,00 zł -  250,00 zł za organ. 

> Piotr Hołoś powiedział, że chciałby odnieść się do problemów zgłoszonych mu przez radnych 
na poprzedniej sesji. Kwestię tomografu wyjaśnił przed chwilą Jan Leśniarek temat był podczas 
rady powiatu poruszony przez Zenona Kasprzaka, podjazdy przy Domu Ludowym w 
Mnichowicach zostały wykonane, dziury załatane, jeśli idzie rów na łuku między Bralinem a 
Mnichowicami – Piotr Hołoś – nadmienił, że znajduje się tam urobek, który wyrzucono na, 
zewnątrz ale nie można aktualnie żadnych prac porządkowych wykonać, ponieważ trzeba by w 
tym celu wjechać na pole będące własnością osoby prywatnej, co jest na obecną chwilę 
niemożliwe gdyż na polu rośnie kukurydza dopiero po jej zebraniu prace porządkowe zostaną 
wykonane, odnośnie drogi w Weronikopolu radny powiatowy zapytał czy sprawa została 
załatwiona, co potwierdziła sołtys Weronikopola. 

> Janusz Sania w imieniu wszystkich sołtysów wniósł o podwyższenie diet sołtysów. 

> Zenon Kasprzak powiedział, że chciałby sprostować wypowiedź radnego Jana Leśniarka 
odnośnie badań tomograficznych a mianowicie, że nie są one wyłącznie wykonywane za 
odpłatnością bo wykonuje się je także w ramach ubezpieczenia a jedynie 10% wykonywanych 
jest odpłatnie pozostałe zaś nieodpłatnie. 

> Wójt powiedział, że chciałby poruszyć dwie sprawy jedna dotyczy remontu drogi na Marcinki, 
do którego przystąpił powiat. W trakcie prowadzenia prac remontowych okazało się, że 
przebudowy wymaga także krzyżówka koło posesji Pana Włodarczyka, gmina włączyła się i 
krzyżówkę przebudowano. Druga sprawa dotyczy wyłonienia najemców na tymczasowe lokale 
mieszkalne. 29 września 2006 roku rada przyjęła uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
§ 19 uchwały stanowi, że wnioski i o najem lub zamianę lokalu z mieszkaniowego zasobu gminy 
zainteresowani składają na gotowych formularzach w Urzędzie Gminy oraz że warunki 
mieszkaniowe osoby składającej wniosek są poddane weryfikacji przez komisję mieszkaniową 
powołaną przez Wójta Gminy. Wójt powiedział, że sygnalizuje sprawę po to żeby radni do 
następnej sesji zastanowili się i zaproponowali, kto będzie reprezentował radę gminy we 
wspomnianej komisji. Komisja mieszkaniowa zostanie powołana zarządzeniem w celu 
przydzielenia trzech mieszkań. 

> Piotr Hołoś zapytał w związku z inicjatywą rewitalizacji dróg powiatowych, którą włodarze 
poszczególnych gmin otrzymali od starosty na płytach CD oraz w postaci papierowej w celu 
zaopiniowania jej do końca października i przekazania swoich ewentualnych wniosków i sugestii 
stąd pytanie czy wójt odniósł się do przedstawionych propozycji i czy wniósł na piśmie jakieś 
uwagi do tego, co zaproponował zarząd powiatu i czy gmina nie zgadza się z jakimś zapisem. 
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> Wójt odpowiedział, że to co się znalazło w strategii powiatowej na terenie gminy Bralin 
zostało uzgodnione ze starostą na wcześniejszym spotkaniu  w urzędzie gminy, mowa o 
dostosowaniu ciągu komunikacyjnego Domasłów – Drożki (przez Nową Wieś Książęcą) - Koza 
Wielka – Darnowiec. Wójt dodał, że zaniepokoiła go raczej rozmowa telefoniczna, którą odbył ze 
starostą na temat uzgodnień odnośnie dostosowania drogi powiatowej do węzła drogi Nr 8. 
Wójt powiedział, że tę kwestię trzeba jeszcze wyjaśnić a do założeń strategii odnosi się 
pozytywnie i brak odpowiedzi traktuje jako odpowiedź pozytywną. Wójt powiedział, że starosta 
co do węzła przekazał mu informację, że jest to inwestycja rzędu 7 milionów, z czym wójt nie 
może się zgodzić bo jeśli mowa o uzgodnieniu do studium gdzie wrysowany jest odcinek dużego 
ronda na obecnej ósemce i przejście przez las do drogi powiatowej to ta część inwestycji 
powinna leżeć po stronie zarządzających drogami krajowymi, a powiat musi tylko 
zmodernizować odcinek do węzła czyli 700-800 m więc wójt nie rozumie dlaczego wykonanie 
tego zadania miałoby kosztować 7 milionów? Strategia była omawiana z radnymi i gmina nie ma 
uwag co jej treści. Wracając do węzła wójt powiedział, że zanosi się na to że będzie to jedyny 
węzeł na który będzie można włączyć się w powiecie więc wójt nadmienił Piotrowi Hołosiowi 
żeby zorganizować spotkanie w tej sprawie. 

> Sołtys wsi Tabor Wielki Zofia Węgrzynowicz poruszyła problem łatania dziur na drodze w 
Taborze i zapytała dlaczego wyremontowano tylko środek drogi pozostawiając wyłamane 
brzegi.  

> Wójt odpowiedział, że zniszczenie drogi nastąpiło w wyniku prowadzonej inwestycji gmina 
będzie się zwracać do inwestora i zobowiąże go o naprawienie struktury drogi po zakończonej 
inwestycji. 

> Zofia Węgrzynowicz zgłosiła konieczność usunięcia dużej dziury znajdującej się w okolicy 
posesji Państwa Wittek przy drodze krajowej. 

> Piotr Hołoś powiedział, że chciałby jeszcze raz odnieść się do strategii i rewitalizacji dróg 
powiatowych i cieszy go stanowisko wójta i akceptacja celowości zadań dla Gminy Bralin. 
Pytanie padło nie bez powodu, gdyż będąc obecnym na sesji w sąsiedniej gminie – Piotr Hołoś - 
dowiedział się, że tamtejsi radni nie mieli pojęcia o powstałej strategii a idzie o to żeby wszyscy 
mieli możliwość wypowiedzenia się na temat wspólnie podejmowanych działań i żeby uniknąć 
sytuacji, kiedy prowadzone inwestycje są rozbieżne. Strategia jest dokumentem otwartym, w 
którym będzie można dokonywać zmian.  

> Jacek Kuropka zapytał czy wójtowi coś wiadomo na temat budowy wiatraków w miejscowości 
Chojęcin w okolicach pomiędzy szkołą a Florianką drogą biegnącą w stronę Żurawińca. Radny 
dodał, że geodeci prowadzili w tym terenie jakieś prace, więc rolnicy zwłaszcza Ci, którzy 
chcieliby sprzedać działki pod budowę domów jednorodzinnych są zaniepokojeni. Jacek Kuropka 
nadmienił, że słyszał, iż Wójt Gminy Baranów wniosła jakiś protest pisemny w tej sprawie. 

> Wójt odpowiedział, że jeden z inwestorów – niemieszkający w naszej gminie, –zakupił tu grunt 
i zwrócił się do gminy o wydanie decyzji o warunkach zabudowy na lokalizację dwóch 
wiatraków. Otrzymał odpowiedź odmowną, na co odwołał się do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego. Kolegium zwróciło gminie akta sprawy do ponownego rozpatrzenia. Gmina 
decyzję podtrzymała a wnioskodawca ponownie odwołał się do SKO, kolegium utrzymało w 
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mocy decyzję gminy. Inwestor odwołał się, więc do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, 
sąd orzekł, że elektrownia wiatrowa jest elementem infrastruktury technicznej, na którą nie 
trzeba robić planu i nie potrzeba tzw. dobrego sąsiedztwa, czyli budynku czy budowli do 
porównania.     Gmina została zobligowana wyrokiem sądu do wydania decyzji o warunkach 
zabudowy. Decyzja została wydana gdyż SKO nie skorzystało z trybu odwoławczego od decyzji 
WSA. Decyzja dotyczy niedużego terenu znajdującego blisko granicy z Baranowem. Wydając 
decyzję gmina powiadomiła stronę, czyli Gminę Baranów o prawie do odwołania się do SKO, ale 
Gmina Baranów nie dotrzymała terminu, tym samym decyzja stała się prawomocna. Przy czym 
rzecz dotyczy terenów, które w naszym studium zakładają powstanie elektrowni wiatrowych. Na 
chwilę obecną do inwestora należy ruch czy na podstawie decyzji o warunkach zabudowy 
rozpocznie budowę. Procedura trwała dwa lata. 

> Sołtys wsi Mnichowice powiedział, że rolnicy zgłaszają problem dojazdu do pól od strony 
Pólka, dlatego sołtys chciałby się dowiedzieć którędy rolnicy mają dojechać do swoich pól? 

> Przewodniczący rady powiedział, że temat był omawiany na jednym z posiedzeń komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego i po części to nie rada powinna decydować i 
odpowiadać którędy ma biec droga do pól, bo nie rada drogę za Pólkiem zamknęła, powinniśmy 
wszyscy wspólnie wraz z proboszczem usiąść i znaleźć rozwiązanie problemu. 

> Wójt powiedział, że do pól będzie można dostać się z drogi Mnichowice – Nosale. Sołtys wsi 
Nosale Pan Stanisław Niechciał zaproponował pomoc rolników przy wycince krzaków. Wójt 
dodał, że wydeleguje pracownika urzędu w celu dokonania oględzin drzew i krzewów 
przeznaczonych do wycinki, następnie wójt wystąpi do starostwa o wydanie pozwolenia na 
wycinkę. Wójt powiedział, że przez lata droga nie była użytkowana, więc przywrócenie jej do 
normalnego stanu użyteczności będzie czasochłonna sytuacja nie jest łatwa. 

> Janusz Sania powiedział, że przez Nosale droga wydłuży się dwukrotnie wyjściem z sytuacji 
byłoby wytyczenie drogi koło Półka. 

> Wójt zapytał czy sołtys oczekuje, że gmina ma kupić grunt? 

> Sołtys stwierdził, że jest to kwestia porozumienia się z proboszczem.  

> Przewodniczący rady zakończył dyskusję na ten temat i powiedział, że dzisiaj problemu się nie 
rozwiąże, podtrzymał zdanie, że wszystkie strony łącznie z proboszczem muszą podjąć dyskusję 
w sprawie drogi. 

> Paweł Narękiewicz na prośbę sołtysa z Czermina, który musiał opuścić dzisiejsze posiedzenie, 
chciałby poruszyć następującą kwestię wokół domu ludowego położono kostkę, powiat 
wybudował drogę powiatową ale został fragment placu około 1,5 m na 6 m pomiędzy asfaltem 
a kostką wygląda to jakby ktoś o tym fragmencie zapomniał a jest to teren powiatu więc jest 
prośba żeby dokończyć ten kawałek. 

> Zastępca wójta powiedział że inwestycja położenia kostki wokół domu ludowego została 
zakończona zgodnie z przebiegającą granicą. Swego czasu powiat dodatkowo wylał tam zatokę 
po zakończeniu inwestycji gminnej pozostało kilka metrów terenu, który jest już co prawda 
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zagruzowany i niewątpliwie brzydko to wygląda ale - jak wtrącił  wójt do czasu odbioru musi tak 
pozostać na wiosnę zadanie zostanie zakończone.  

Pkt 15) Zamknięcie posiedzenia XIII sesji Rady Gminy Bralin. 

Przewodniczący rady zamknął obrady o godzinie 18.00.  

 

Protokołowała: Anna Piasecka 

 

KONTROLUJĄCY:   

   

1. Jan Leśniarek :                                ………………………………………, 

   

2. Paweł Narękiewicz:                       ……………………………………… . 

 

 

 

 


